
 

 

 

  
 
 

 
Referat fra ordinært møde i Udsatterådet 

 
Tid: Tirsdag den 10. december 2024 

Sted: Frederiksberg Rådhus, 4. sal, lokale 4.054-56  

Obs: Inden mødet var der formøde med brugerrepræsentanterne kl. 15.00-15.45  

 
Til stede: Ebbe Wendt Lorenzen, Mette Bang Larsen, Patrick Roenborg Hansen, Helle Walsted 
Samuelsen, Claus Bille-Ebbestad, Willy Hundborg, Merete Winther Hildebrandt, Flemming Niel-
sen, Kristine Sørensen, Line Seier Madsen & Ditte Buch Herskind (referent). Afbud: Anders 
Bernth, Kit Winsløv og Morten Wilhelmsen 
 
 
1. Velkomst v/ formandskabet  

Mødet blev indledt med en velkomst fra formandskabet, der fremhævede betydningen af årets 
sidste møde som en opsamling og forberedelse til det kommende år. 

 

2. Godkendelse af dagsorden og seneste referater 

Dagsordenen og referater fra tidligere møder blev godkendt uden bemærkninger. 

 

3. Hospitalsgrunden – oplæg om udviklingsplan og mulighed for midlertidige aktiviteter  

v/ Lotte Schiøttz og Ragnhild Ladegård Nielsen, By-, Kultur- og Miljøområdet  

Præsentation: Lotte Schiøtz og Ragnhild Ladegård Nielsen fra By-, Kultur- og Miljøområdet 
fremlagde planerne for udviklingen af Hospitalsgrunden og muligheder for midlertidige aktiviteter. 

• Drøftelser: 
o Muligheder for at anvende lokaler i en midlertidig periode til frivilligt arbejde og ak-

tiviteter for psykisk sårbare blev diskuteret. 
o Overvejelser om etablering af skæve boliger i eksisterende bygninger til særligt 

udsatte grupper med midler søgt hos Social- og Boligstyrelsen. 
o Forslaget omfattede 5-6 boliger rettet mod særligt udsatte grupper. 
o Behov for lokaler til sociale foreninger og trygge rammer for psykisk sårbare blev 

understreget. Flere medlemmer pointerede vigtigheden af at tænke sociale for-
eningers behov for lokaler ind allerede i planlægningsfasen. 

o Rådet pointerede vigtigheden af tilgængelighed og inkluderende design i byrum-
met og undgå ekskluderende elementer i bydesignet (dark architecture). 

 



 

 

Beslutning: Hospitalshaven føjes som fast punkt på dagsordenen, og rådet vil løbende gøre sin 
mening gældende. 

 

4. Efter Budget 2025 – hvor er vi nu v/ Flemming Nielsen, Socialchef  

• Flemming Nielsen, Socialchef: Orienterede om de økonomiske udfordringer for Social-
afdelingen, herunder at der er blevet tilført afdelingen over 20 mio. kr. i 2025 ligesom af-
delingen selv skal omprioritere midler således, at budgettet for 2025 kan overholdes.  

• Indsatser og prioriteringer: 
o Kompetenceudvikling: Opkvalificering af medarbejdere med en recovery-orien-

teret tilgang til rehabilitering. 
o Sagsbehandling: Kommunen har fået tilladelse til at hjemtage omkring halvdelen 

af de eksterne sager, hvilket forventes at effektivisere indsatsen. 
o Udligningsreformen: Drøftelse af, hvordan reformen påvirker Frederiksbergs 

økonomi og socialområdet. 
o Forebyggelse: Det er både lettere og mere økonomisk fordelagtigt at forebygge 

indflytning i botilbud frem for at flytte borgere ud. 

• Rikke Larsen, enhedsleder i Socialafdelingen fortalte om fleksibel bostøtte, som udfyl-
der et behov mellem SKP (støtte- og kontaktpersonordning) og botilbud. 

o Fleksibel bostøtte skal anvendes som et alternativ til placering af borgere i botil-
bud. En række kommuner har allerede afprøvet fleksibel bostøtte som et alternativ 
med stor succes i forhold til borgere med visse sociale- og psykiske behov. 

o Fire nye medarbejdere og en gruppeleder er ansat til indsatsen, der vil være base-
ret på ICM-metoden (Intensive Case Management), som stammer fra "housing 
first"-princippet.  

o Det planlægges sammen med de almene boligselskaber, at tage "udslusningsbe-
grebet" (udslusningsbolig = en bolig hvor kommunen betaler en del af huslejen) i 
brug for at øge antallet af boliger til målgruppen med op til 30 årligt. 

o Der vil i 2025 alene være behov for 16 boliger specifikt til fleksibel bostøtte. 

 

• Konklusion: Rådet bakker op om prioriteringerne og understreger behovet for at arbejde 
tæt sammen med lokalsamfundet og styrke den sociale indsats. Lokalsamfundets rolle 
blev fremhævet som central i arbejdet med socialt udsatte. 

• Det blev diskuteret, hvordan Rådet for socialt udsatte kan bruges til at bringe brugerstem-
men frem i større grad. 

• Strategiske samarbejder på frivillighedsområdet fremhæves som en nøgle til at støtte ud-
satte borgere i deres nærmiljø. 

 

5. Udsatterådet i 2025 v/ Ebbe W. Lorenzen, formand  

• Valgår og mærkesager: Ebbe understregede vigtigheden af at være synlig og tydelig i 
arbejdet frem mod kommunalvalget i november 2025.  

• Fokus på demokratiprocesser som lytte- og valgmøder frem mod kommunalvalget, facili-
teret af WeShelter. Evt. låne fælleshuset ved stadion i Finsens have til arrangementet.  

• Prioriterede mærkesager for 2025: 
o Hjemløshed og gadesovere: Fokus på boligpolitik 
o Dark architecture: Rådet vil modarbejde ekskluderende design i byrummet og 

fremme udsattes rettigheder. 



 

 

o Sundhedslighed: Adgang til tandpleje og tværsektorielle løsninger blev fremhævet 
som væsentlige områder. 

o Brug af væresteder 

o Samarbejde med at hjælpe Social Sundhed i gang på Frederiksberg. Social 
Sundhed er en landsdækkende organisation, som arbejder for at skabe større so-
cial lighed ved at bygge bro for mennesker, som står sårbart i mødet med sund-
hedsvæsenet. Brobygningen varetages af frivillige sundhedsfaglige studerende, 
som får kompetencer og indsigt i de forhold og barrierer, der skaber og vedligehol-
der den sociale ulighed i sundhed. 

o Fortsat sikre udsattes rettigheder på Frederiksberg, jf. underskriftceremoni til So-
cial Fællesskabsdag 2024 (bilag 1 vedhæftet dette referat). 

Beslutning: Arbejdsgrupper nedsættes for at arbejde med specifikke temaer. 

• Piece om Udsatterådet. Patrick og Helle udarbejder pjece om Udsatterådet til uddeling på 
informationsmøder. Forvaltningen bistår i arbejdet.  

• Der blev nedsat en arbejdsgruppe, som skal arbejde mere med prioriterede mærkesager 
for 2025. Arbejdsgruppen aftale at mødes online onsdag den 29. januar kl. 16. Arbejds-
gruppen består af: Patrick, Helle, Christine og Ebbe.  

 

6. Fælles evaluering af Social Fællesskabsdag 2024 

• Evaluering understregede behovet for at styrke udsattevinklen og starte forberedelser tid-
ligere.  

• Punktet udskydes til næste møde.  

 

7. Rundt om bordet – hvad rører sig på Frederiksberg? - Rådet deler viden, kommer med 

forslag og synspunkter, stiller spørgsmål og udveksler erfaringer og information  

• WeShelter-samarbejde: Projekt om netværksvenner for udsatte blev diskuteret, med fo-
kus på matching af frivillige og ensomme. 

• Kommunens væresteder: Kritiske forhold på Roskildevej og Flinten blev nævnt, herun-
der dårlig kvalitet og hyppige lukkedage. Rådet ønsker forbedringer af serviceniveauet. 

 

8. Evt. og evaluering af mødet 

• Række ud til Handicaprådet og samstemme emner med dem 

 

Møder i 2025 

Tirsdag den 4. marts 16-18 (formøde kl. 15)  

Mandag den 19. maj (fællesmøde med Socialudvalget) kl. 16-18 (formøde kl. 15)  

Tirsdag den 12. august 16-18 (formøde kl. 15)  

Tirsdag den 2. december 16-18 (formøde kl. 15)  
 


